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Obecní úřad

Milí spoluobčané,
tři měsíce utekly jako voda a vy držíte další vydání Podolských listů. I tentokrát jsem si pro vás připravila některé zajímavé 
informace z dění obce.

Slovo starostky

Co možná nevíte
Výměna střechy na obecním úřadě a noví obyvatelé obce

Určitě jste si stačili všimnout, že na budově obecního úřadu 
máme novou střechu. Ještě před dokončením prací se nám na 
elektrickém sloupu v  těsné blízkosti právě dokončované stře-
chy stačila uhnízdit čapí rodinka. Čápi přiletěli 15. dubna a vybí-
rali místo pro zahnízdění. Nejdříve se zdálo, že si vyberou stožár 
veřejného osvětlení u kulturního domu, ale o den později si za-
čali defi nitivně stavět hnízdo vedle obecního úřadu a nevadila 
jim ani přítomnost pokryvačů, kteří dokončovali práce na nové 
střeše.  Dnes už jsou v hnízdě i malá čápátka a dění v hnízdě je 
možné sledovat v přímém přenosu na web kameře (wwwobec-
podoli.cz). 

Jsme rádi, že stavba střechy byla dokončena v termínu, a že 
se čapí rodince  u nás líbí a dobře bydlí.

Veřejné osvětlení

V  obci již také započaly práce na rekonstrukci veřejného 
osvětlení. Firma začala průběžně brousit a  natírat stožáry při 
hlavní silnici. Tyto stožáry natřeme a vyměňovat se budou pou-
ze lampy za úsporné ledkové. Postupně dojde k výměně všech 
stožárů a lamp na Záhumní, Pastvišti, Sklepničkách a ve Žlebě. 
Výška stávajících stožárů nevyhovuje předepsaným normám. 
Na Záhumní bude jeden stožár doplněn a jeden posunut. Dal-
ší posunutí stožáru plánujeme u  kamenného kříže na rozhra-
ní mezi rodinnými domy a ještě jeden stožár máme nešťastně 
umístěn u autobusové zastávky „U Olšavy“ přímo v chodníku, 
ten bude také přesunut. Na Dražných budou vyměněny pouze 
lampy. Nová bude i  rozvodná skříň veřejného osvětlení.  Prá-
ce by měly být ukončeny nejpozději do 31. října tohoto roku.  
Rekonstrukce veřejného osvětlení se neobejde bez některých 
omezení. Již nyní jsou odpojeny některé části veřejného osvět-
lení a   také reproduktory obecního rozhlasu. Žádáme občany 
o trpělivost a tolerantnost, výpadky jsou přechodné. Výsledkem 

Vybráno z 5. zasedání zastupitelstva obce Podolí konaného dne 27.4. 2023
• Zastupitelstvo obce schválilo program 

5. zasedání obce Podolí dle předlože-
ného návrhu a  doplněný o  bod:  Žá-
dost o dotaci z rozpočtu obce

• Zastupitelstvo obce schválilo uzavření 
smlouvy o  zřízení věcného břemene 
č.:OT-014330078392/001-ADS s fi rmou 
EG.D, a.s., Lidická 1873/36, Černá Pole, 
602 00 Brno IČO 28085400.

• Zastupitelstvo obce schválilo podá-
ní žádosti o  poskytnutí dotace v  roce 
2023 na Ministerstvo pro místní rozvoj 
ČR z  podprogramu Podpora a  obno-
va rozvoje venkova, dotačního titulu 
Rekonstrukce a  přestavba veřejných 

budov, a to na realizaci projektu „ Sta-
vební úpravy zdravoinstalace objektu 
MŠ Podolí č.p. 244“ a  schvaluje dofi -
nancování z rozpočtu obce.

• Zastupitelstvo obce schválilo přípravu 
projektu „Obec Podolí – FVE kulturní 
dům a mateřská škola“ a podání žádos-
ti o  dotaci v  rámci výzvy Ministerstva 
životního prostředí z  Modernizačního 
fondu v programu 2. Nové obnovitel-
né zdroje v energetice (RES+) a zajiště-
ní dofi nancování z rozpočtu obce.

• Zastupitelstvo obce schválilo uzavření 
smlouvy o  dílo s  fi rmou Mabil Mobil, 
s.r.o., Na Šancích 344/70, Ostrava – 

Nová Bělá 724 00, IČO 27760456
• Zastupitelstvo obce schválilo rozpoč-

tové opatření č. 3/2023
• Zastupitelstvo obce schválilo dotaci 

z  rozpočtu obce na pohárovou soutěž 
mladých hasičů SH ČHS – Sbor dobrovol-
ných hasičů Míkovice ve výši 5.000,-KČ

• Zastupitelstvo obce neschválilo prodej 
pozemku p.č. 334/5 v  k.ú, Podolí nad 
Olšavou.

• Zastupitelstvo obce neschválilo pro-
dloužení nájemní smlouvy na obecní 
byt č.p. 287/1 s paní Vlastou Prokopiu-
sovou, Podolí stanovilo výpovědní lhů-
tu a předání  bytu do 31. 8. 2023.

bude nové úspornější osvětlení, které bude splňovat předepsa-
né normy.  

Stavební úpravy v mateřské škole

Poslední stavbou, o které vás chci informovat, jsou stavební 
úpravy mateřské školy, které začnou 1. července. Provoz škol-
ky bude dočasně přesunut do budovy základní školy, protože 
nemůžeme čekat, až bude mít školka prázdniny. Rozsah prací 
je velký. Budeme rádi, když vše stihneme do 4. září, kdy se nám 
budou děti do školy a školky vracet po prázdninách. Školku mu-
síme nejdříve vyklidit a  poté začnou bourací práce. Vybourány 
budou rozvody vody, odpadů a vysekány drážky pro novou elek-
troinstalaci. V příštím roce počítáme s instalací fotovoltaické elek-
trárny. K těmto pracím musíme také přidat vybourání stávajících 
obkladů a podlah. Poté začne instalace nových rozvodů, obkladů 
a zařizovacích předmětů. Musí dojít k začištění povrchů, nakonec 
malování a  úklid. Viditelné to bude především na umývárnách 
a toaletách, které jsou určené dětem a v kuchyni. Zní to celkem 
jednoduše, ale všechny práce časově stihnout nebude vůbec jed-
noduché. Práce se dotknou celé budovy, nové rozvody je nutné 
rozvést do všech částí.  Budova školky a hlavně kuchyně podléhá 
velmi přísným hygienickým a bezpečnostním předpisům. 

V  souvislosti s  provozem mateřské školy bude ještě jedna 
změna. Nyní je ve školce umístěna jídelna pro děti ze základní 
školy, což se v září změní. Jídelna bude změněna na třídu pro 
cca 8 dětí. 

Ve škole tudíž vznikne výdejna jídla a jídelna pro školáky, kte-
rou bude nutné také přizpůsobit přísným hygienickým normám, 
kterým bude podléhat také dovoz jídla a manipulace s převozní-
mi nádobami. Pro děti i personál ze základní školy bude jídelna 
ve škole pohodlnější a bezpečnější.  

Krásné letní dny plné sluníčka přeje 
Jana Rýpalová, vaše starostka
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Termín letošních hodů připadá na sobotu 14. října. Chcete-li se stát členy hodové chasy a máte zájem o nácvik besedy na 
hody? Hlaste se do 30.6.2023 na e-mail : info@obecpodoli.cz

Hody v Podolí

Podolský tmel

Den pro ženy

Pálení čarodějnic

Tvořivá středa

Prázdniny v knihovně

Dne 18. března se sešla třicítka žen na akci „Den pro ženy“ pořá-
dané fi rmou Vždy in ve spolupráci s obcí Podolí. V kulturním domě 
byl připraven bohatý program. Nás ženy asi nejvíce zajímá jak pe-
čovat o svůj zevnějšek, a to nám přítomné dámy ukázaly. Na akci 
nám představily své produkty fi rmy Just, Mary Kay, Eurona, ručně 
vyráběné šperky a také bylo možné si vyzkoušet pilates a taneční 
fi tnes pod vedením zkušených lektorek.

Na začátku jsme nevěděly jak pořadatelé dokáží zkloubit 
zkrášlovací část a sportovní, ale podařilo se jim to výborně. Vše bylo 

Květen je měsícem vůní, pestrých ba-
rev a čarokrásných dnů. Nejinak tomu bylo 
i jeho poslední den. V tuto dobu se již tra-
dičně staví májky a zapalují ohně, aby zde 
byla spálena čarodějnice. Jedna taková 
májka byla postavena na hřišti v ulici Žleb. 

Měsíc březen patří čtenářům, 
ale v  naší knihovně patří i  tvo-
řivcům. A  tak jednu středu se 
knihovna otevřela pro všechny 
tvořivé lidičky. Kdo přišel, ten si 
mohl vyrobit netradiční jarní klo-
bouček na dveře. A  návštěvníků 
bylo opravdu hodně!

Prázdniny se kvapem blíží, 
ale čtenáři nemusí zoufat. V ob-
dobí velkých prázdnin je knihov-
na otevřená.

Jitka Raclavská

doplněno módní přehlídkou, kde modelky předvedly společen-
ské a svatební šaty z módního salonu Madmazel. Mezi modelka-
mi jsme viděly i čtyři  modelky z Podolí a moc jim to slušelo. Jedna 
z modelek byla pořadatelka akce a majitelka fi rmy Vždy in paní 
Andrea Chmelová.  V baru pro nás připravila fi rma Pavla Vaďury 
výbornou kávu, drinky a sladký bar.

Bylo to velmi příjemně strávené odpoledne a už se těšíme na 
podzimní  „Dámskou jízdu“, která je naplánována na 4. listopadu. 

Jana Rýpalová

K příjemné atmosféře přispělo vystoupení 
skupiny Frízrs, opékání špekáčků i  točené 
pivo. Smutnému osudu čarodějnice neu-
nikla. S první vycházející hvězdou skončila 
na ohni. Snad s  ní odešla pro letošní rok 
i zima. Podolané, kteří se zde sešli se výbor-

ně bavili až do pozdních večerních hodin. 
Vždyť kolik máme příležitostí se sejít, po-
povídat si a třeba i zavzpomínat na stavění 
máje za našich mladých let. Jedno tako-
vé setkání proběhlo, báječně se povedlo 
a doufám, že se sejdeme i příští rok. 

Jitka Raclavská

Z naší knihovny
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Projekty v angličtině 

Vyrábíme náhrdelníky 

Ukliďme Česko 

Návštěva dopravního hřiště 

Na návštěvě v Africe 

Třeťáci měli za úkol zpracovat projekt na téma My body. Ve 
dvou skupinách za pomoci svých znalostí, tabletů a obrázkového 
slovníku psali a následně mluvili o částech těla, oblečení a dokon-
ce i zvířatech. 

V mateřské škole jsme v rámci tématu Letem světem vytvářeli 
náhrdelníky pro africkou princeznu nebo také pro lví královnu. 

I přes chladné počasí jsme se opět zapojili do projektu Ukliďme 
Česko a zvládli posbírat odpadky podél hlavního tahu silnice smě-
rem na Slovensko a vyčistit okolí koryta řeky Olšavy. 

Starší žáci se pravidelně účastní dopravní výchovy. Nejinak 
tomu bylo i letos, kdy čtvrťáci po absolvování testu a jízdy získali 
průkaz cyklisty. Třeťáci si vše vyzkoušeli nanečisto, aby byli za rok 
dobře připravení a mohli průkaz dostat také. 

Při seznamování s cizími kulturami se děti věnovaly mimo jiné 
prohlížení encyklopedií, kde je zaujaly pyramidy a staly se inspirací 
pro hru Na stavitele pyramid. 

V základní a mateřské škole se stále něco děje. Děti a žáci se 
účastní projektů, výletů, tematicky zaměřených dnů a samozřejmě 
se stále učí novým poznatkům a rozvíjejí své schopnosti. 

Zprávičky z naší školičky...

y

y y y y
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Velikonoční dílničky 

Výlet do Prahy 

Den dětí ve školce 

Putování po pramenech 

První pomoc 

Filmové odpoledne 

Již tradičně patřilo jedno 
z  předvelikonočních odpolední 
Velikonočním dílničkám. V budo-
vě základní školy se sešli rodiče 
s dětmi, aby si vytvořili jarní de-
korace na výzdobu domova. Ma-
teriál i nápady si pro ně připravily 
učitelky z MŠ a ZŠ. 

Výlet do stověžatého hlavního města jsme zahájili prohlídkou 
Pražského hradu a katedrály sv. Víta. Na hradním nádvoří pak za 
zvuku fanfár byli slavnostně pasováni čtenáři. Následoval oběd, 
procházka po Karlově mostě a Starém městě se zastávkou u orloje. 
Výlet jsme zakončili rozchodem na Václavském náměstí a vyrazili 
na nádraží a na cestu domů. 

Den dětí jsme oslavili hra-
ním, přípravou slavnostní tabu-
le, hrami a zábavou v pohodové 
atmosféře. 

Den dětí jsme se školními dětmi oslavili výletem do Luhačo-
vic, kde jsme se vydali na procházku. S kelímky v rukou probíhala 
hra na ochutnávače léčivých vod. Zatančili jsme si na pódiu před 
Společenským domem, pochutnali na lázeňských oplatkách a zá-
věrem vyrazili na nákupy. Navštívili jsme i galerii a besedovali s au-
torem obrazů. Dětem popřála k svátku i paní starostka, která jim 
v jídelně MŠ nechala chladivou dobrotu. 

Jedno z dopolední patřilo v mateřské i základní škole sezná-
mení s první pomocí. Dětem byly vysvětleny postupy a chování 
v život ohrožujících situacích, s neodkladnou pomocí a voláním 
na záchranný systém. Všechny situace si prakticky vyzkoušely. 

Družina žila fi lmem. Jedno 
odpoledne patřilo promítání 
dětmi vybraného animovaného 
fi lmu Myši patří do nebe. K pro-
mítání bylo k dispozici i bohaté 
občerstvení s obsluhou. 

y

Výlet do Kovozoo 
Děti z mateřské školy vyrazily na výlet do Starého Města. Pro-

hlédly si kovová zvířata, zajímavé stroje i  dopravní prostředky. 
Hlavním hrdinou se stal pro většinu dětí autobot Bumblebee. 

V  měsících dubnu a  květnu se uskutečnil zápis do ZŠ a  MŠ. 
V novém školním roce by mělo nastoupit osm prvňáčků. Také jsme 
připravovali vystoupení pro rodiče. 21. června nás čeká Olympijský 
běh a 2. ročník PodOlympiády. Za uplynulým a končícím rokem 
uděláme tečku v  pátek 30.6. slavnostním předáním vysvědčení. 
Děkujeme rodičům, partnerům i  zřizovateli za podporu a  všem 
dětem a jejich rodinám přejeme slunečné letní dny plné pohody 
a odpočinku. 



6

Uklízíme Česko

Jarní brigáda zahrádkářů 

Páteční odpoledne na přelomu března 
a dubna tradičně v Podolí patří úklidu obce. 
I přes aprílové počasí se nakonec sešlo více 
než třicet dobrovolníků, kteří se vydali do 
různých směrů obce Podolí a někteří i smě-
rem k okolním vesnicím, aby uklidili pro-
středí ve kterém žijeme.

Děkujeme všem, kterým záleží na pro-
středí, ve kterém žijeme.

Prosíme všechny, aby byli ke svému 
okolí ohleduplní ať v dalším roce je naplně-
ných pytlů s odpadky co nejméně.

Šimon Raclavský

Dne 23. dubna proběhla tradiční jarní brigáda zahrádkářů ve školní zahradě. Bylo provedeno ostříhání jabloní. Brigády se zúčastnilo 
9 členů zahrádkářské organizace. 



7

Vyběhli jsme do nové sezóny

Zájezd na Florii Kroměříž 

S příchodem letošního jara se opět roz-
běhl i život na našem agiliťáckém trávníku. 
Je to sezóna mimořádná, protože do ní vý-
znamně zasahuje Mistrovství světa v agility, 
které se tento rok koná v  České republice 
v Liberci. A třebaže se naši členové budou 
účastnit jen jako diváci, vzrušení z probíha-
jících kvalifi kací je na každém závodě znát 
a nenápadně vstupuje do všech diskusí.

Opět jsme se posunuli dál. Někteří už 
netrénují tak intenzivně, protože se obje-
vily nové životní priority, a někteří naopak 
zintenzivnili přípravu a sbírají za to zaslou-
ženou odměnu. Poněkud se obměnila naše 
závodní sestava. Můj dlouholetý parťák 
Jack zamířil do agiliťáckého důchodu a vy-
střídal ho bretaňský ohař Alnair z Hajného 
dvora, kterému říkáme Alnášek. V  měsíci 
květnu vyvrcholila jeho dvouletá příprava 
na závodní kariéru, když se účastnil svých 

Dne 6. května se na tradiční jarní výstavu Floria do Kroměří-
že vypravilo přes 30 zahrádkářů. Letošní výstava byla pojata jako 
podmořský svět a vystavené dekorace květin byly překrásné. Poté, 
co jsme nakoupili sazenice a další potřeby do zahrady, jsme vyrazili 

prvních závodů. Jednalo se o Čebínské troj-
zkoušky a výsledek byl více než uspokojivý. 
Ze tří běhů se sice v jednom diskvalifi koval, 
ale ve zbývajících dvou vybojoval jedno 
třetí a  jedno druhé místo mezi šestnácti 
konkurenty. Z  Čebína si kromě ocenění 
dovezl také jednu čistou postupovou jed-
ničku, která se bude počítat pro postup do 
vyšší kategorie. O  dva týdny později star-
toval v Hodoníně. Tam se mu sice podařilo 
diskvalifi kovat hned na začátcích parkurů, 
ale poté už předvedl čistý běh, ve kterém 
dokázal, že ho může čekat velmi pěkná zá-
vodní budoucnost.     

Radka Míšková už běhá s  borderkou 
Berym v pokročilé kategorii LA2. V dubnu 
absolvovali závody v Hranicích na Moravě 
a skončili jednou na třetím a jednou na čtvr-
tém místě ze šestnácti týmů. Na Zlínských 
trojzkouškách byli první z devíti a z Čebína 

do Morkovic - Slížan. Zde jsme navštívili místní Košíkářské muze-
um. Muzeum bylo sice malé, ale všechny nás zaujal výklad paní 
průvodkyně. Celý den nás provázelo chladnější počasí s deštěm. 
To však nic neubralo na tom, že se zájezd zahrádkářů opět vydařil

přivezli bronz za třetí místo. Úspěšně do-
padli i na Jarní hodonínské tlapce, kde byli 
i proti zkušenějším soupeřům v open agility 
druzí a v open jumpingu čtvrtí.

Nově za náš tým závodí Dana Straková 
s  belgickou ovčandou Šanty. V  loňském 
roce se ze zdravotních důvodů rozhodly 
pro přestup z kategorie LA2 do LA1, takže 
bojují mezi začátečníky. A zdá se, že docela 
úspěšně. Na Zlínských trojzkouškách skon-
čily na prvním místě a  v  Čebíně obsadily 
dvakrát páté a jednou čtvrté místo. 

Rekordy ovšem jako vždy láme Kamila 
Sedláčková, která vlastně nikdy nedoběh-
ne závod bez vítězné medaile. Vždyť jen ze 
Zlína a z Čebína jich dovezla celkem šest, 
z  toho tři zlaté a  tři stříbrné, takže jí ještě 
jednou tímto za celou naši partu děkuji 
a gratuluji!

Štěpánka Míšková  

Z činnosti Sokola
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Josefovský pochod okolo Hlubočku 

Sokolská Odysea 

Úklid Podolí 

18. března 2023 využili podolští soko-
líci krásný slunečný den k další letošní vy-
cházce. Tentokrát se zúčastnili 20. ročníku 
Josefovského pochodu okolo Hlubočku. 
Vydali se na kratší trasu k  Hlucké búdě 
a  po cestě plnili drobné úkoly. Za jejich 
splnění dostávali písmenka, ze kterých 
měli vyluštit tajenku. Ta byla - JAN II. KNÍ-

ŽE Z LICHTENŠTEJNA. Děti ji vyluštily vel-
mi rychle, a proto se některé z připrave-
ných soutěží nakonec nehrály. U  Hlucké 
búdy si děti udělaly zastávku u  Lichten-
štejnského kamene. Zde jim Zdeněk po-
věděl, že tyto jubilejní a hraniční kameny 
byly vztyčeny v roce 1898 u příležitosti 40. 
výročí vlády knížete Jana II. V jejich okolí 

se vysazovaly dubové háje. Dub letní vy-
jadřoval počet let vlády a dub zimní věk, 
kdy se stal Lichtenštejnským knížetem. 
Na zpáteční cestě jsme si zahráli na „Pa-
šeráky“. Naše putování bylo zakončeno 
v míkovském kulturním domě, odkud nás 
rozvezl Sokolbus zpět do Podolí. Vycház-
ky se zúčastnilo 25 osob. 

V loňském roce se nám podařilo dojít 
z  nejvýchodnějšího bodu naší republiky 
v sedmi etapách až do obce Žítková. Ces-
tou po hranici naší republiky jsme poznali 
hodně nových a krásných míst. Hluboké 
lesy, poutní místa, horské louky s pestrou 
květenou a nádhernými výhledy do kra-
jiny. Všichni obdivovali nádherné, roze-
klané vrcholky Malé Fatry, Strážcovských 
vrchů a  Povážského Jinovce, které nás 
provázely cestou do Žitkové a  dodávaly 
nám sílu a touhu jít dál. 

8. etapa naší cesty se uskutečnila 1. 
dubna 2023. Předpověď počasí byla vel-
mi špatná. Přesto se 8 poutníků vydává 
na cestu. V  dešti naše skupina minula 
muzeum Poslední žítkovské bohyně 
a v Hrozenkově se ukryla před deštěm na 
zdejší benzince. Malé občerstvení nám 
přišlo vhod. Čekal nás totiž výstup na Mi-
kulčin vrch. Déšť ustoupil, ale přišel další 
problém. Tím byly lesáky rozbité cesty 
od těžby dřeva, místy pokryté větvemi, 
o  které už asi nebyl zájem. Všude bláto, 
vyjeté hluboké koleje a  zdevastované 
okolí. Snad si s tím příroda poradí. Po na-
máhavém výstupu nás konečně přivítalo 
teplo horské chaty pod Vyškovcem. Těši-
li jsme se na krátkou zastávku na oběd, 
abychom si odpočinuli a  osušili mokré 
oblečení. Stále přeprchalo, ale pokročilý 
čas nás donutil znovu jít dál. Zdolali jsme 
Mikulčin vrch, za deště Lopenické sedlo 
a Velký Lopeník. Zde se na nás konečně 
usmálo sluníčko, mraky se zvedly a zdejší 
rozhledna nám poskytla krásné výhledy 
do krajiny. Další naše cesta prudce kle-
sala souběžně se státní hranicí do údolí 
Březové. Odsud zelená značka pokračo-
vala kolem Janáčkovy kyselky na Novou 
horu. Za námi zůstal Velký Lopeník a před 

Jako každý rok, i letos, se naše obec připojila k akci Uklízíme 
Česko. Tedy pro nás Podolany naši obec. Letos se ve větším počtu 
úklidu zúčastnili i Sokolové. Jak dospělí, tak turistický oddíl, ba do-
konce i někteří rodiče s malými dětmi. Ve skupinkách jsme prošli 
okolí obce a bylo vidět, že se uklízí každý rok. Věcí, které do příro-
dy nepatří, již nebylo tolik jako jiné roky. A čeho se našlo nejvíc? 

Jednalo se zejména o plastové obaly všeho druhu, krabičky od ci-
garet, láhve od alkoholu a na veřejných prostranstvích moře ciga-
retových nedopalků. Jsme nepoučitelní? Nebo jen roztržití. Věřím, 
že všichni chceme žít v čistém a krásném prostředí. Tak se snažme 
pro to každý alespoň něco málo udělat. Třeba odkládat použité 
věci tam, kam patří. Možná už příští rok nebude co uklízet. 

námi se objevila Velká Javořina. Odsud už 
nám zbývalo jen sejít dolů do cíle etapy, 
ke sklárně v  Květné. Autobus nám ujel 
a  tak nás přijel zachránit Honza Strnad 
a  bezpečně nás dopravil domů. Honzo, 
děkujeme. 

9. etapa se uskutečnila 21. května 
2023. Tentokrát byla naše skupina jen 
čtyřčlenná. Sluníčko nás provázelo ce-
lou dobu výstupu na Javořinu, nejvyšší 
horu Bílých Karpat. U  neznačené cesty 
na vrchol Jelenec, kde dříve bývala malá 
vojenská posádka, padlo rozhodnutí, že 
zvládneme i toto malé prodloužení trasy. 
Zchátralý stav srubů a nepořádek v okolí 
vyvážil nádherný rozhled z vojenské po-
zorovatelny, jejíž žebříky jsme s  trochou 
strachu zdolali. Po krátké zastávce na 
Holubyho chatě pokračovala naše sku-
pina v  cestě po hlavním hřebeni kolem 
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Old stár turisťák 
Čas neúprosně letí a dlouhé etapy Sokolské odysey nevyho-

vují všem, proto jsme se rozhodli, že v letošním roce založíme old 
stár turistický oddíl. A protože víkendů v  roce je málo, budeme 
vždy první středu v měsíci podnikat výpravy do okolí. 

5. dubna 2023 Bučovice. Old stár tým si zde prohlédl mu-
zeum, které sídlí na zdejším zámku. Seznámil se zde z historií 
Bučovicka od pravěku až po současnost. A protože zbývalo ješ-
tě hodně času a venku byl chladný den, navštívil ještě zámec-
ký prohlídkový okruh Moravský aristokrat v  labyrintu světa. 
Expozice je věnována světu moravské renesanční aristokracie 
– světu náboženské tolerance, obezřetné vlády stavů hájících 
zemská práva a všeobecný kulturní a hospodářský rozkvět. Po-
pisuje události na přelomu 16. a 17. století, život Karla staršího 
ze Žerotína a  knížete Karla 
z  Liechtensteinu, kteří se-
hráli klíčovou roli v  časech 
vyostřených náboženských 
sporů. Ty vyústily do sta-
vovského povstání, jehož 
porážkou šťastné období 
v dějinách naší země skon-
čilo. Z oken zámku nás zau-
jala také zámecká zahrada. 
Prohlídli jsme si ji, ale chlad-
né počasí nás přinutilo jít 
na procházku do lesopar-
ku, který koncem 19. století 
založil pro zdejší obyvatele 
Jan 2. z Lichtenštejna. Park 
prošel v  minulých letech 
velkou revitalizací, a  tak 
3 kilometrová vycházka po 
něm byla příjemná. Náš po-
byt v  Bučovicích zakonču-
jeme společným obědem. 

památníku partyzánského velitele Ilji Di-
brova na Šibenický vrch. Zde je umístěn 
kříž s nápisem „...svou cestu životem svěř 
Pánu, důvěřuj, on už učiní své...“. I odsud 
byl nádherný pohled do krajiny. Po lou-
kách jsme sešli do Filipovského údolí 
k chatě Megovka, která v minulosti patřila 

a  je prý pojmenovaná po Filipu Magnu-
sovi, majiteli strážnického panství. Dal-
ší naše pouť pokračovala z  údolí znovu 
do kopců, směrem k  Nové Lhotě. Sotva 
jsme vyšli z lesa zpět na louky, přihnaly se 
k nám tmavé bouřkové mraky, ze kterých 
na mnoha místech padal hustý déšť. Úto-

čiště před ním nám poskytl krmelec pro 
zvěř. Po přeháňce jsme v mokrém terénu 
zdolali kopec Hradisko a  na jeho vrcho-
lu pátrali po zbytcích opevnění z pozdní 
doby bronzové. Všude bylo mokro a  tak 
jsme pospíchali k cíli naší cesty do Javor-
níku. Trasa měřila 22 km.

3. května 2023 – Vizovice. Opět se vydáváme na cesty. Naše 
první zastávka byla ve starém gotickém kostelíku v Štípě, kde 
už na nás čekal pan Skřivánek a povyprávěl nám o jeho historii. 
Je úzce spojena s majiteli lukovského panství. Původní kapli na 
kostel přestavěli Šternberkové ve 14. století. Pozdější majitelé 
Lukova zde pochovávali své zemřelé. Zachovaly se zde čtyři ná-
hrobní kameny. Nejvýznamnější z nich patří Lukrécii Nekešové 
z  Landeku, která je mecenáškou poutního kostela a  kláštera 
ve Štípě. Na jeho stavbu před svou smrtí věnovala velké pro-
středky. Splněním své poslední vůle pověřila manžela Albrech-
ta z Valdštejna. Ten se stavby ujal. Bohužel po roce 1620 byla 
stavba na více jak 100 let přerušena a teprve v roce 1764 byla 
dokončena. Vyprávění pana Skřivánka nás natolik zaujalo, že 
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jsme si prohlédli i tuto nádhernou stavbu. Po přesunu do Vizovic 
si naše výprava prohlédla vizovický zámek a  jeho zahrady. Pro 
špatné počasí a viditelnost se procházka na rozhlednu Doubra-
vu neuskutečnila. 

1. června 2023 – Slavkov a Mohyla Míru. Tentokrát se vydává-
me po stopách rodu Kouniců, kteří více než 400 let vlastnili panství 
Slavkov s nádherným zámkem. Kounicové patřili mezi významné 
šlechtické rody. Zastávali vysoké úřady na císařském dvoře, slou-
žili císařovně Marii Terezii a jejím následníkům. Slavkovský zámek 

byl opravdu reprezentativním sídlem a ve všech sálech to bylo 
znát. Dozvěděli jsme se, že některé vybavení sem bylo převezeno 
ze zámečku Pepčín, který postavil hrabě Václav Kounic pro svou 
ženu Josefínu. Protože známe smutný osud tohoto sídla, potěši-
lo nás, že se aspoň něco málo z něho zachránilo. Slavkov je také 
v celé Evropě znám díky slavné bitvě tří císařů, v níž zvítězil Na-
poleon. Proto naše další zastávka byla na Mohyle míru. Bohužel 
zdejší muzeum bylo v rekonstrukci, a tak bylo možné si prohléd-
nout jen část jeho expozice.

Hvězdná výprava na Maršov 
Poslední dubnový víkend prožili čle-

nové turistického oddílu a někteří rodiče 
na Maršově, v malé vesničce za Uherským 
Brodem. Protože v  programu výpravy 
byla i  návštěva brodské hvězdárny, do-
stala název Hvězdná. Ale jak už to bývá, 
člověk míní, život mění. Pro špatné počasí 
nakonec navštěvujeme jen planetárium, 
ve kterém nám hvězdnou oblohu pro-
mítli na stěnu nad námi. Ale i  tak jsme 
se dověděli hodně zajímavých informa-
cí, které jsme využili v dalším programu. 
Večer místo plánované noční hry byla 
diskotéka s  různými soutěžemi. Druhý 
den byl zasvěcený hrám pevnost Maršov, 
na bonbóny, živému člověče nezlob se 
a  azimutovému závodu. Poněvadž jsou 
v  turisťáku děti různého věku, před kaž-
dou hrou se losovalo pomocí barevných 
kuliček, kdo bude v  červeném, zeleném 
či žlutém oddílu. A tak síla družstev byla 
dílem náhody. Každý člen družstva pak 
dostával na nalepený pásek za vítězství 
slabiku MI, za druhé místo KI a  za třetí 
místo TI. Vznikala různá jména, jako MIKI-
TIMI a podobně a z nich se dalo vyčíst, jak 
byl kdo v soutěžích úspěšný. Odpoledne 
se vyčasilo, a tak přišla na řadu i krátká vy-
cházka kolem Maršova. Na ní děti získaly 
různé informace o  této obci a  o  úspěš-
ných rodácích, jako byla například snow-
boardistka Šárka Pančochová. Nechybělo 
ani večerní posezení u ohně s opékáním 
špekáčků, zpíváním při kytaře a vyprávě-
ním. Nejvíce nás ale dojalo překvapení, 
které pro nás připravily děti. Muselo jim 

to dát spoustu práce a  úsilí. O  to více si 
toho vážíme. Podle obrázků jsme museli 
najít strom s jablkem. V něm byl, jak jsme 
později zjistili, rozstříhaný znak Sokola. Po 
jeho složení jsme objevili další šifru a na-
konec nám byla morseovkou odvysílaná 
zpráva, že máme jít na sever. Jakmile jsme 
určili severní směr, rozsvítil se před námi 
nazdobený turistický altánek, v  něm zá-
kusky, zapálené svíčky, láhev vína se skle-
ničkami, krásná básnička a  poukázky na 
splnění různých přání. Ovce občas ukápla 
slzička dojetí a já nebyl schopen slov. Byl 
to opravdu krásný okamžik, který zahřeje 
na duši. Moc nás to potěšilo a  ještě jed-

nou všem dětem, ale i  rodičům děkuje-
me. Poslední den výpravy se soutěžilo ve 
„Hvězdné olympiádě“ a  záchranné misi 
družstev, které musely pomocí vysílačky 
najít v  lese“ zraněného“ Milana se Zdeň-
kem. Odpoledne byly rozdány 

diplomy za hry a soutěže. Provedl se 
úklid základny a  rozjeli jsme se unave-
ní domů. Děkujeme všem rodičům za 
pomoc, odvoz dětí, za dárky, Lubomíru 
Novotnému za nařezání dřevěných pla-
cek na hry a Lence Mikulové a Krčové za 
vaření a materiální zajištění pobytu. Mám 
radost z toho, že jsme dobrá parta a těším 
se na další společné akce. Zdeněk. 
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Súl’ovské skály 
13. května 2023 uspořádala Tělocvič-

ná jednota Sokol Podolí ve spolupráci 
se sportovním výborem naší obce au-
tobusový zájezd do Súl’lovských skal. 
Byly připraveny dvě trasy. Kratší, devíti 
kilometrová z  Hlboké nad Váhom do 
obce Súl’ov-Hradná a delší, čtrnácti kilo-
metrová, pokračovala až do Vrchteplé. 
Zelená značka nás dovedla podél potoka 
do skal k  Hlbockému vodopádu. Vedle 
něho byl připevněný řetěz, po kterém se 
dříve lozilo nahoru a  pokračovalo se dál 
korytem potoka. Nyní byla trasa přezna-
čena a  náročný úsek obešla. Ale i  tak se 
nám vodopád ukázal ve své kráse a díky 
vydatným jarním dešťům měl dostatek 
vody. Odsud jsme vystoupali k rozcestní-
ku Pod Roháčem. Zde měli turisté krátkou 
zastávku se svačinou, a kdo chtěl, mohl se 
jít podívat k obrovskému skalnímu oknu. 
Pak už jsme společně pokračovali hřebe-
novou cestou od jedné vyhlídky k druhé 
a kochali se nádhernými výhledy do kra-
je. Občas se na nás ze zamračené oblohy 

usmálo sluníčko a ozářilo reliéfy vápenco-
vých skal. Konečně se výprava ocitla pod 
Súl’ovským hradem. Výstup byl náročný, 
ale stál za námahu. S  některými dětmi 
jsme vylezli po žebříku a skalách až nad 
hrad. Výhled odsud byl fascinující. Posled-
ní úsek kratší trasy se klikatil po hřebenu 
skal až ke Gotické bráně, od které prud-
ce klesal do údolí. Místy byl sestup velmi 
obtížný. Dole se výprava rozdělila. Delší 
trasu šlo nakonec 7 statečných, ostat-
ní pokračovali do obce Súl’ov-Hradná 
k  autobusu. Cesta do Vrchteplé nebyla 
zpočátku tak zajímavá. Teprve poslední 
úsek cesty vedl po loukách, s nádherný-
mi výhledy na Strážovské vrchy a  také 
zde rozkvétaly první orchideje. Čekání na 
autobus ve Vrchteplé jsme si zpříjemnili 
návštěvou místního pohostinství. Ani nás 
nenapadlo, jaké dobrodružství prožívala 
druhá skupina výpravy při průjezdu Ma-
nínskou tiesňavou. Vysoký autobus mu-
sel centimetr po centimetru, za pomocí 
navigátorů, projet mezi skalami. Nakonec 

vše dobře dopadlo a autobus dorazil na 
smluvené místo. Byl to krásný den. Zájezd 
se vydařil a  spokojení, plní zážitků, jsme 
se vrátili domů. Výletu se zúčastnilo 37 
osob. Škoda, že nás nebylo víc.

Zdeněk Kasper.
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Společenská kronikaSpolečenská kronika

Naši jubilanti

Narození
Dne 26.3. 2023 se narodil Kateřině Klvaňové a Patriku Břicháčkovi syn Adam.

Dne 28. 5. 2023 se narodil manželům Radce a Vlastimilovi Turzíkovým syn Šimon.

Dne 4. 6. 2023 se Andree Gilákové a Lukáši Pechovi narodil syn Viliam

Vítání občánků
V sobotu 3. června byli v Podolí přivítáni noví občánci obce: 

Tereza Koňaříková, Jindřich Fornůsek, František Frýda, Lukáš Smilek  

Úmrtí
Dne 25. 5. 2023 zemřel pan Antonín Klvaňa.

Dne 28. 5. 2023 zemřel pan Antonín Měrka.

Dne 3. 6. 2023 zemřela paní Jiřina Zatloukalová

Vlachynská Ilona  60 

Křivák Antonín 60 

Brandýsová Hana 65

Navrátil Miroslav 65

Kolísek Jan 65 

Šišáková Hana 65

Májíček Jiří 70

Šišák František 70 

Malinová Ludmila  75

Jindrová Hana 75

Týzner Karel 80

Hodesová Zdenka 83 

Závodný Václav  83 

Rathouzská Františka 84

Šmídová Marie 85

Huňka Zdeněk 88

Svobodová Ludmila 89 

Kovaříková Marie 89 

Fornůsková Anna 92 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

Všem miminkům přejeme pevné zdraví a šťastný život.

Čest jejich památce.

Foto: Stanislav VitásekFoto: Stanislav Vitásek


